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§ 96 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna dagordningen. 

 

Dnr  
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§ 97 Uppsikt Gästrike Räddningstjänst 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Gästrike Räddningstjänstförbund 
Gästrike Räddningstjänstförbund bildades 1994. Hofors kommun gick med i förbundet 
1996. Älvkarleby kommun gick med 2004. 
 
Förbundet jobbar utifrån framförallt Lagen om skydd mot olyckor (LSO). 
Utifrån denna finns ett handlingsprogram som förbundet följer. Nuvarande program 
sträcker sig t.o.m. 2019. 
 
Måluppfyllelse 
7 mål bedöms som uppfyllda 
4 mål bedöms som delvis uppfyllda 
5 mål bedöms som ej uppfyllda  
 
Ekonomi 
Per tertial 2 kommer räddningstjänsten redovisa ett negativ resultat på -7,5 mkr. 
Bedömningen är att det i dagsläget kommer att vara svårt att uppnå ett resultat per helår 
på + 10 mkr. 
 
Ekonomiska utmaningar 

 Uppräkning av medlemsbidragen har inte skett med samma utveckling som ökade 
löne- samt driftkostnader 

 Budgetdialoger 

 Upphandling med merkostnader 

 Ersättning Rörberg med behov av utveckling inför framtida behov 
 
Väsentliga händelser 

 Arbete med förbundsordning 

 Utveckling av organisation 
o Organisationsutveckling har genomförts och pågår med syfte att tillgodose: 

 Utökade krav på samverkan, både från samhället och myndigheter 
 Möjlighet att omvärldsbevaka. 
 Samverka och genomföra utvecklingen av det civila försvaret hantera 

kraven på ökat säkerhetsskydd. 
 Stärka krisberedskapen internt och med medlemskommunerna.  
 Samverkan med andra räddningstjänster är prioriterat.  

 Nya brandstationer 

Dnr 2019/23 
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o Ett projekt pågår tillsammans med Gavlefastigheter för att planera en ny 
brandstation, utifrån förslag med placering i Valbo-Backa.  

o Säkerställa likvärdig operativ förmåga västerut, dygnet runt alla dagar samt 
väsentligt förstärka den operativa förmågan i övriga delar av förbundets 
operativa verksamhetsområde.  

o Målsättningen är att även bygga övningsområdet intill den nya stationen.  
o I Storvik pågår arbete med att flytta deltidsstationen till nya lokaler för att 

bättre tillgodose verksamhetens behov.  
 
Speciella personalfrågor 

 Arbetsmiljöarbete 

 Lönehantering hos Gävle kommun 

 Digitalisering 
 
Omvärldsfrågor som påverkar framtiden 

 En effektivare kommunal räddningstjänstutredning 

 Skogsbrandsutredning 

 Operativ ledning och samarbeten 

 Samverkan och förmåga 
 
Pågående inköps och upphandlingsfrågor 

 Inköp Gävleborg framtid 

 Inköpssamordnare 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Päivi Havlund, förbundschef och Agneta Holgersson, ekonomicontrol-
ler 

Expedieras 
Akten 
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§ 98 Uppsikt Kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Ekonomiskt läge 
Kommunstyrelsen redovisar en preliminär prognos per augusti om ca plus 1,4 mkr.  
 
Väsentliga händelser 

 Inköp Gävleborg 

 Ekonomi i balans 

 Struktur på ärendehantering 

 Samhällsbyggnadsfrågor 

 Process ny förskola 

 Ledarskapsutveckling 

 Översiktsplan 

 Ägardirektiv 

 Organisationsöversyn  
 
Speciella personalfrågor 

 Ny kommunchef, ny ekonomichef och ny kostchef 

 Omorganisering i kommunstyrelseorganisationen 

 Administrativ chefstjänst i budget 2020 
 
Omvärldsfrågor som påverkar framtiden 

 E16 

 Tillgång till el 

 Tillgång till mark 

 Skatteutjämningssystemet 

 Handelskriget mellan USA och Kina 

 Etableringar i närområdet 
 
Kommande/pågående inköps- och upphandlingsärenden 

 Nytt ekonomisystem 

 Inköp Gävleborgs avveckling 

 Översiktsplanen 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Jonatan Alamo Block, Kommunchef och Liliana Bolohan, t.f. ekonomi-
chef 

Dnr 2019/23 
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Expedieras 
Akten 
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§ 99 Avfallstaxa 2020 och kretsloppsplan 2021-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för att precisera vilka effektiviseringar 
som har gjorts samt att tacka för informationen. 

Ärende 
Gästrike återvinnares förbundsfullmäktige beslutade den 13 juni 2019 att godkänna försla-
get till Avfallstaxa 2020 och att föreslå kommunfullmäktige i Gävle, Hofors, Ockelbo, Sand-
vikens och Älvkarleby kommun att under hösten 2019 besluta om Gästrike återvinnares 
förslag till avfallstaxa för 2020. 
 
Verksamhetsmässigt utmanas förbundet av att kostnaderna för behandling, främst för-
bränning, ökar kraftigt och omvärldsfaktorer som t.ex. avfallsindex och ökade drivmedels-
priser ökar mer än budget. Det gör att förbundet visar ett kraftigt underskott i verksamhet-
en. Även den ekonomiska planen för 2020 visar på fortsatt ökade underskott. Förslaget till 
avfallstaxa för 2020 beräknas ge förbundet en ökad intäkt på ca 17 mnkr och täcker där-
med våra kostnader. 
 
Beslut om avfallstaxan för 2020 fastställs av respektive medlemskommuns kommunfull-
mäktige under hösten 2019. För att Gästrike återvinnare ska kunna fatta beslut om budget 
för 2020 vid förbundsfullmäktiges sammanträde i november, behöver ärendet behandlas i 
respektive medlemskommuns kommunfullmäktige senast den 28 oktober 2019. 
 
Förvaltningen har gått igenom förslaget och har inget att erinra mot det och föreslår att 
fullmäktige fastställer förslaget till reviderad taxa. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-09-02 
GÅ Ärenden till kommunerna hösten 2019 
Frågor och svar om avfallstaxan 
Förslag till avfallstaxa 2020 med 2019 års taxa som grund 
KSAU 2019-09-10/ §71 
Muntlig information Anna-Karin Karlsson, förbundschef, Anna-Carin Söderhielm, Gästrike 
återvinnare 

Beslutsförslag under mötet 
Ziita Eriksson (M), Daniel Johansson (S) och Samuel Gonzalez (V) föreslår att Kommunsty-
relsen beslutar att återremittera ärendet för att precisera vilka effektiviseringar som har 
gjorts samt att tacka för informationen. 

Expedieras 
Gästrike återvinnare 

Dnr 2019/67 
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Akten 
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§ 100 Förändringar i Gästrike återvinnares förbundsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att fastställa den reviderade 
förbundsordningen för Gästrike återvinnare 

Ärende 
Gästrike återvinnares förbundsstyresle fattade beslut den 2019-08-29 att föreslå medlems-
kommunerna att anta en revidering i förbundsordningen. Detta beror på att en ny kommu-
nallag utfärdades 2017-06-22. Revideringar har skett i 9 kapitlet 6 § vilket reglerar vad en 
förbundsordning ska ange. Dessa revideringar har inte beaktats i Gästrike återvinnares för-
bundsordning som inte reviderats efter 2016. Ett beslut har överklagats med hänvisning till 
att förbundsordningen inte är enligt det kommunallagen föreskriver och uppmärksammat 
att förbundsordningen inte är reviderad. 
 
Enligt 9 kap 6§ punkt 10 ska förbundsordningen ange på vilken webbplats förbundets an-
slagstavla ska finnas. Förslag på ny förbundsordning finns i bilaga. 
 
Förvaltningen har gått igenom förslaget och har inget att erinra emot det och föreslår att 
den reviderade förbundsordningen fastställs. 

Ekonomisk kalkyl 
Förslaget innebär ingen ekonomisk konsekvens 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-09-10 
Förbundsstyrelsen protokoll 29 augusti 2019  
Förändringar i förbundsordningen för att möta ändringar i kommunallagen 
Förbundsordning med ändring 
KSAU 2019-09-10/ §86 

Expedieras 
Akten 
Gästrike återvinnare 
 

Dnr 2019/74 
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§ 101 Information om genomfart E16 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Syfte 

 Höja säkerheten för oskyddade trafikanter 

 Förbättra pendlingsmöjligheter till/från Hofors 

 Höja gestaltning 
 
Samverkansprojekt mellan Hofors kommun och Trafikverket 
 
Status/pågår 

 Lantmäteriförrättning 

 Översyn/justering 
o Bländskydd, staket och räcken 
o Materialval i körbana 
o Buskar och träd 

 Kompletterande provtagningsprogram 

 Omtag belysning 

 Nytt medfinansieringsavtal 

 Ledningssamordning 
 
Status/kommande 

 Circle K har skylt på kommunens mark 

 Underhållsavtal 

 Rondellutsmyckning 

 Beslut på åtgärd för bärighetsåtgärd västra cirkulationen 

 Kompletterande provtagning 

 Rivningsinventering 6:34 

 Färdigställande av bygghandling 
 
Osäkerheter/risker 

 Ej tillgång till 6:34 förrän april 2020 

 Komplex entreprenad 
o Begränsat med utrymmen, inga omledningsvägar 
o Mycket ledningar (vatten, fiber, el, dagvatten m.m.) 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Christian Rickardsson, VD Hoforshus och Fredrik Brännvall, Chef gator 
och park samt Agneta Löv och Jan Enbom, Trafikverket 

Dnr 2018/83 
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Expedieras 
Akten 
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§ 102 Information om nytt äldreboende 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Arbetet med nytt äldreboende genomförs just nu genom en styrgrupp. Träf-
far/avstämningar görs med referensgrupp innehållande representanter från olika personal-
kategorier, demensförening, fackliga parter och PRO. 
 
Förslag på utformningen av lägenhetsrummen, avdelningarna, gemensamma utrymmena 
finns dels för om boendet skulle placeras vid Hesselgrenska och dels om det skulle placeras 
vid Västerhöjden. Avstämning har gjorts med andra intressenter som exempelvis Gästrike 
återvinnare, Gästrike räddningstjänst om båda förslagen. 
 
Fortsatta funderingar kring förslagen 

 Investeringskostnad 

 Behov av evakueringsbostäder 

 Hyra 

 Detaljplaner 

 Rivning och nedskrivning av bokförda värden 

 Möjlig tidsplan med beslut i december 2019 eller februari 2020, byggstart 2021-
2022 med färdigställande 2023-2025 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Christian Rickardsson, VD Hoforshus samt Helena Reimfors och 
Andrea Sandelin, Mondo arkitekter 

Expedieras 
Akten 
 

Dnr 2018/94 
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§ 103 Exploatering av Böle Industriområde 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 

 föreslå kommunfullmäktige besluta att samtliga fastigheter som inryms i detaljplan 
för Böle industriområde ska ägas av Hofors kommun. De fastigheter som ägs av Ho-
forshus AB ska överföras till Hofors kommun för bokförda värden.  

 föreslå kommunfullmäktige besluta att investera i gator och vägar upp till 8,3 mkr i 
området för att möjliggöra en försäljning av fastigheter för de ändamål som ges i 
detaljplanen. 

 föreslå kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att sälja vidare mar-
ken till en marknadsmässig prissättning 

 ge kommunchefen i uppdrag att utse en ansvarig tjänsteperson för försäljningen 
och koppla en arbetsgrupp till denna person 

Ärende 
I Hofors kommuns framtidsstrategi är en viktig milstolpe att skapa förutsättningar för att 
etablera ett större företag (50-250 anställda) inom fem år. Vi befinner oss i en expansiv 
region som har stort behov av industritomter med förutsättningar för god elförsörjning. 
Böle industriområde består av en del med bebyggd industrimark och del av obebyggda, 
detaljplanelagda industritomter. Hoforshus arbetar intensivt med att få en god tillgång till 
elkraft till dessa nya tomter. Samtidigt finns det en stor efterfrågan på tomter och en för-
siktig uppskattning är att vi inom tre år skulle kunna försälja och bebygga ca 60 % av dessa 
nya tomter. Fullt utbyggt skulle detta innebära (lågt räknat) minst 200 nya arbetstillfällen 
till kommunen. Den senaste byggnaden som uppfördes på Böle gjorde det år 2012, men 
den nya delen har stått still i mer än 30 år. Flera företag har också kontaktat kommunen 
med intresse om att köpa mark på Böle. 
 
För att möjliggöra denna exploatering behöver följande aktiviteter genomföras. 

1. I dagsläget äger Hoforshus och kommunen tomter på det oexploaterade området. 
Detta ägande behöver samlas under en huvudman för att underlätta försäljningen. 
Eftersom kommunen har ansvar för infrastrukturen i området bör kommunen också 
äga marken.  

2. Kommunchefen behöver utse en ansvarig person för försäljningen så att presumtiva 
köpare inte bollas mellan olika delar av organisationen. Till denna person ska en ar-
betsgrupp bildas med representanter för alla inblandade aktörer inom kommun-
koncernen. 

3. Infrastruktur i form av exempelvis gator och belysning behöver iordningställas. 
Detta behöver inte vara verkställt då tomterna säljs, men kommunen ska ha fattat 
beslut om att så ska ske.  

 

Dnr 2019/71 
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Kommunfullmäktige föreslås därför besluta att samtliga fastigheter som inryms i detaljplan 
för Böle industriområde ska ägas av Hofors kommun. Detta för att förenkla försäljningspro-
cesser och utveckling i det detaljplanelagda område vid Böle. Detaljplanen fastställdes 
1979. 
 
De fastigheter som ägs av Hoforshus AB ska överföras till Hofors kommun för bokförda 
värden. De fastigheter som ägs av Hoforshus AB i dagsläget är Fagersta 4:50, Fagersta 4:95, 
Fagersta 4:55 och Fagersta 4:54. Bokfört värde på fastigheterna är 0 kronor. (se kart-
material för placering av fastigheter) 
 
Kommunfullmäktige föreslås vidare besluta att investera i gator och vägar i området för 
göra det möjligt att sälja fastigheter för de ändamål som ges i detaljplanen.  Beräknad inve-
steringsutgift för samtliga gator och vägar samt belysning uppgår till 8,3 mkr. Detta är möj-
ligt att genomföra i etapper över flera år men av juridiska skäl bör hela investeringen ge-
nomföras på sikt. (se separat kalkyl över investeringen). För att möjliggöra detta föreslås 
att kommunen tar ett lån för denna investering. Tillkommande kostnader är framdragning 
av VA och elnät vilket presumtiva kunder får betala för i anslutningsavgifter.  
 
Kommunfullmäktige föreslås vidare att ge kommunstyrelsen i uppdrag att sälja vidare mar-
ken till en marknadsmässig prissättning. 
 
Kommunstyrelsen föreslås ge kommunchefen i uppdrag att utse en ansvarig tjänsteperson 
för försäljningen och koppla en arbetsgrupp till denna person. 

Ekonomisk kalkyl 
Överföring av fastigheterna Fagersta 4:50, Fagersta 4:95, Fagersta 4:55 och Fagersta 4:54  
ska ske till bokförda värden där bokfört värde totalt uppgår till 0 kronor. 
 
Beräknad investeringsutgift för samtliga gator och vägar samt belysning uppgår till 8,3 mkr 
vilket bör finansieras via upplåning. Detta beroende på att kommunen har brist på likvida 
medel. Men med tanke på de förväntade inkomster som nya arbetstillfällen beräknas att ge 
kommer investeringen att ge utdelning inom några år. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-08-29 
Karta fastigheter Böle 
Kartillustration fastigheter Böle 
Rev. kalkyl gator Böle 
KSAU 2019-09-10/ §69 
Muntlig information Christian Rickardsson, VD Hoforshus och Jonatan Alamo Block, Kom-
munchef 

Beslutsförslag under mötet 
Anders Björk (HOP) och Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att: 
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 Föreslå kommunfullmäktige besluta att samtliga fastigheter som inryms i detaljplan 
för Böle industriområde ska ägas av Hofors kommun. De fastigheter som ägs av Ho-
forshus AB ska överföras till Hofors kommun för bokförda värden.  

 Föreslå kommunfullmäktige besluta att investera i gator och vägar upp till 8,3 mkr i 
området för att möjliggöra en försäljning av fastigheter för de ändamål som ges i 
detaljplanen. 

 Föreslå kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att sälja vidare mar-
ken till en marknadsmässig prissättning 

 Ge kommunchefen i uppdrag att utse en ansvarig tjänsteperson för försäljningen 
och koppla en arbetsgrupp till denna person 

Expedieras 
Hoforshus AB 
Entré Hofors 
Akten 
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§ 104 Gävles begäran om utträde ur Inköp Gävleborg samt re-
viderad förbundsordning för Inköp Gävleborg 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige besluta att 

 Bevilja Gävle kommun utträde ur Inköp Gävleborg förutsatt att avtal tecknas om 
Gävles utträde mellan Gävle och övriga medlemskommuner. 

 När syftet med Inköp Gävleborg, som endast förvaltare av avtal (enligt reviderad 
förbundsordning), upphört skall Inköp Gävleborg avvecklas.  

 Anta reviderad förbundsordning för Inköp Gävleborg att gälla efter Gävle kommuns 
utträde. 

 Anmoda direktionen för Inköp Gävleborg att så långt som möjligt underlätta för en 
avveckling av verksamheten, vilket bland annat innebär att ge kommunerna full-
makt att teckna avtal.  

 Från och med att den reviderade förbundsordningen träder i kraft återkalla uppdra-
gen som ordinarie ledamot och ersättare i direktionen för Inköp Gävleborg. Till ny 
ordinarie representant utse kommunstyrelsens ordförande och som ersättare förste 
vice ordförande. 

 
Kommunstyrelsen beslutar under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan 
att 

 Ge kommunchefen i uppdrag att för Hofors kommuns räkning teckna avtal om 
Gävle kommuns utträde ur Inköp Gävleborg. 

 Ge kommunchefen i uppdrag att fortsätta förhandlingar med andra kommuner om 
framtida samarbete kring inköpsfrågor 

Ärende 
Gävle kommun har begärt utträde ur inköp Gävleborg. Om övriga medlemskommuner inte 
godkänner Gävles utträde samt avtalar med Gävle om villkoren för detta utträde kommer 
Inköp Gävleborg att träda i likvidation, enligt förbundsordningen, i september 2020. Detta 
skulle föranleda stora problem då många av de avtal Inköp Gävleborg har tecknat för med-
lemskommunernas räkning fortlöper efter september 2020. Övriga medlemskommuner 
måste då antingen förhandla med samtliga avtalsparter (leverantörer) eller vara avtalslösa 
inom flera områden. I förslaget till reviderad förbundsordning, bilaga 1, kommer Inköp Gäv-
leborg vara kvar som organisation tills sista avtalet löpt ut eller annat överenskommits. För 
att kunna anta en reviderad förbundsordning måste Gävles begäran om utträde godkännas 
av övriga medlemskommuner och avtal om Gävles utträde träffas.  
Parallellt med arbetet om Gävles utträde arbetar kommunchefen vidare med uppdraget att 
undersöka alternativet med att gå med i en annan inköpsorganisation. I dagsläget pågår 
diskussioner med Upphandlingscentrum i Ludvika, Sandvikens kommun och Gävle kom-
mun. Detta nya samvekansavtal skall vara på plats när den reviderade förbundsordningen 
för inköp Gävleborg börjar gälla. 

Dnr 2018/142 
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Bakgrund 
Med anledning av att Gävle kommun begärde utträde ur kommunalförbundet Inköp Gävle-
borg i september 2017 gav övriga ägarkommuner en extern utredare, Public Partner, i upp-
drag att utreda vilka konsekvenser det skulle få för det fortsatta samarbetet. I uppdraget 
låg också att ge förslag till förbättringsområden för Inköp Gävleborg. Ägarkommunerna 
exklusive Gävle bildade i samband med det en projektägargrupp bestående av kommunsty-
relseordförandena och en styrgrupp bestående av kommuncheferna i respektive kommun. 
 
Utredningen, Upphandling 2.0, visade att intäktsbortfallet genom Gävles utträde skulle bli 
cirka 7,5 miljoner kronor (mkr). Möjligheten att i motsvarande grad sänka kostnaderna och 
samtidigt behålla dagens servicenivå sågs starkt begränsade. De återstående ägarkommu-
nernas årliga avgifter skulle därför sammantaget behöva ökas med cirka 6-7 mkr. Utred-
ningen pekade också på ett antal förslag till förbättringar. Som ett alternativ till att ha kvar 
Inköp Gävleborg lyfte man fram möjligheten att istället bygga upp ett välstrukturerat nät-
verkssamarbete. Ägarkommunerna bedömde den idén så pass intressant att Public Partner 
gavs i uppdrag att ta fram ett underlag även kring ett sådant alternativ (Nätverkssamarbete 
kring upphandling i Södra Norrland). I samband med det skulle man också vidtala Gävle 
kommun, Sandviken, Region Gävleborg och Sundsvalls kommun om deras intresse att sam-
verka i upphandlingsfrågor. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 2019-02-26 att inriktningen för ett samarbete inom upp-
handlings-/inköpsområdet i södra Norrland ska ske i form av en bantad version av Inköp 
Gävleborg, att ge kommunchefen i uppdrag att ta fram ett beslutsunderlag som närmare 
beskriver hur samarbetet skall genomföras, samt att ge kommunchefen i uppdrag att un-
dersöka alternativet med att gå med i en annan inköpsorganisation. 
Eftersom ingen annan kommun beslutade om denna inriktning återstår arbetet att hitta 
samverkan med en annan organisation.  

Avveckling av Inköp Gävleborg 
Enligt förbundsordningen skall Inköp Gävleborg träda i likvidation tre år efter det att någon 
medlem sagt upp sitt medlemskap. Efter Gävles begäran om utträde kommer detta att ske i 
september 2020. För att undvika likvidation behöver övriga medlemmar bevilja Gävle ut-
träde samt avtala med Gävle om formerna för utträdet. 
 
Om vi kan undvika likvidation kan övriga medlemmar ha kvar Inköp Gävleborg som förval-
tare av ingångna/existerande avtal. Inköp Gävleborg kommer då att avvecklas när det sista 
avtalet löpt ut. Vid en likvidation upphör alla existerande avtal att gälla. Då kommer det 
krävas stora resurser för varje kommun att omförhandla med samtliga avtalsparter (leve-
rantörer) eller vara avtalslösa. För att kunna ha kvar Inköp Gävleborg som endast förvaltare 
av avtal behövs en reviderad förbundsordning. En reviderad förbundsordning behövs också 
för att varje kommun skall kunna återta huvudmannaskapet för inköps-
/upphandlingsfrågorna.  
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Den reviderade förbundsordningen börjar gälla den dag då Gävle utträder. Samma dag 
återtar kommunerna ansvaret för inköp-/upphandlingsfrågor. 

Ekonomisk kalkyl 
De ekonomiska konsekvenserna av framtida samverkan är oklara och en del av den fort-
satta förhandlingen med andra aktörer.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-08-29 
Reviderad förbundsordning Inköp Gävleborg 
KSAU 2019-09-10/ §76 

Expedieras 
Akten 
Inköp Gävleborg 
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§ 105 Platsvarumärke och grafisk profil för Hofors kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta platsvarumärket Hofors samt fastställa Hofors kom-
muns grafiska profilmanual med tillhörande grafisk profilmanual för platsvarumärket Ho-
fors. 

Ärende 
Entré Hofors uppdrag omfattar, bland annat, att göra en översyn av Hofors kommuns va-
rumärkesplattform. 2015 gav Kommunstyrelsens arbetsutskott Entré Hofors i uppdrag att 
påbörja arbetet med att se över Hofors kommuns grafiska manual samt hitta ett alternativ 
till visionsloggan ”Vänligast i Sverige”. 
 
I samarbete med Baringo Reklam & kommunikation påbörjades arbetet med att ta fram ett 
platsvarumärke. Ett platsvarumärke som skulle kunna användas av alla i Hofors kommun 
och något man skulle kunna använda med stolthet, precis som många andra kommuner i 
landet gör. 
 
Ett platsvarumärke med inspiration av Hofors kommunvapen togs fram och presenterades 
med positiva reaktioner för KSAU, KS och KF. Därefter började visionsloggan fasas ut från 
den externa kommunikationen. 
 
Ett platsvarumärke ägs inte av någon utan är fritt av alla att använda och går även att an-
vända i kommunikation med avsändaren Hofors kommun. Hofors kommunvapen skall 
emellertid fortfarande användas i vissa avseenden och för att reda ut när och hur man kan 
använda sig av dessa två togs en grafisk manual fram för platsvarumärket som en bilaga till 
Hofors kommuns grafiska manual. 
 
Hofors kommuns platsvarumärke har tagits emot väl av boende, anställda, företag och för-
eningar i Hofors kommun. Platsvarumärket har också fått stor uppmärksamhet runt om i 
landet då Hofors kommun gjorde sig känd i Musikhjälpens insamling under namnet Med 
kärlek från Hofors, något som på ett eller annat sätt engagerade de flesta i Hofors kommun 
och man pratade om ”Hoforshjärtat”. 
 
Hofors kommuns platsvarumärke används idag som ett naturligt inslag i verksamheter, på 
föreningskläder, skyltar med mera. Entré Hofors har i arbetet med att implementera plats-
varumärket utlyst en tävling där föreningar kan använda sig av hashtaggen ”visesihofors” 
tillsammans med platsvarumärket, något som varit lyckat. 
 
Produkter med Hofors kommuns platsvarumärke efterfrågas i allt större utsträckning, dels 
av verksamma i Hofors kommun men även av andra som gärna förknippar sig med Hofors-
hjärtat. 
 

Dnr 2019/69 
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Däremot har platsvarumärket ännu inte fastställts politiskt. Detta är naturligtvis otillfreds-
ställande med tanke på ärendets omfattning och inriktning. Därför föreslås att Kommunsty-
relsen dels ska anta platsvarumärket Hofors, men även fastställa den grafiska manualen för 
Hofors kommun med tillhörande bilaga gällande platsvarumärket.  

Beslutsunderlag 
Grafisk profilmanual platsvarumärket 
Grafisk profilmanual Hofors kommun 
Ekonomi platsvarumärket 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef 2019-08-29 
KSAU 2019-09-10/ §73 

Expedieras 
Entré Hofors 
Akten 
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§ 106 Händelsegranskning kostnadsutjämning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna informationen. 

Ärende 
Kommunchefen i Hofors kommun har gett i uppdrag till KMPG att genomföra en obero-
ende utredning av vad som ledde till att kommunen förlorade ca 10 miljoner i kostnadsut-
jämningsbidraget samt att så långt som möjligt utreda ansvarsfrågan för det inträffade. 
 
I KPMG:s utredning konstaterar de sammanfattningsvis att Hofors kommun har fått 9 Mkr 
mindre än beräknat i kostnadsutjämningsbidrag för 2019. Den största anledningen till 
minskningen är att beräkningen för IFO-modulen skett på felaktiga grunder. I utredningen 
har de olika momenten i processen analyserats och vår slutsats är att felet beror på att 
verksamhetssystemet Treserva inte har skickat den totala statistiken i den fil som rapporte-
ras till Socialstyrelsen. Trots att detta skulle vara åtgärdat under hösten 2018 blev filerna 
felaktiga ett flertal gånger, vilket uppmärksammandes av Socialstyrelsens rimlighetskon-
troll tills slutligen en godkänd fil blev inrapporterad. Den 28 december 2018 publicerade 
SKL sitt cirkulär 18:68 med slutlig beräkning av kostnadsutjämningen. Där framgick att Ho-
fors kommun hade 9 Mkr mindre i kostnadsutjämningsbidrag än de räknat med. När in-
formationen kom till ekonomichefens kännedom vidtogs inga åtgärder i rimlig tid. Om 
detta hade skett hade utfallet kunnat överklagas och en ny beräkning av kostnadsutjäm-
ningen gjorts med annat utfall för kommunens ekonomi för 2019. 
 
I februari 2019 reagerade ansvarig tjänsteman och började utreda vad denna minskning 
berodde på men inget klart händelseförlopp identifierades eller vad detta berodde på. 
Kommunen fick under denna tid som utredningen pågick besked om att den överklagande-
period som finns hade gått ut den 15 februari. 
 
Kommunen har efter detta sett över rutiner och ansvarsfördelning och har därigenom mi-
nimerat risken att något liknande kan hända igen. Vad gäller rekommendationerna kring 
försäkring och ansvarsutkrävning har kommunchefen konsulterat jurister på KPMG som 
anser att: 
 

1. Framgång i en talan mot systemleverantören beror på hur avtalet mellan CGI och 
Hofors kommun ser ut och vilket ansvar CGI tar på sig för om deras IT-system inte 
fungerar som det ska. Förmodligen blir en sådan talan kostsam oavsett om kommu-
nen har rätt eller inte.  

2. Vad gäller försäkringsärendet kan Hofors kommun anmäla det till sin egen försäk-
ring. Det är dock oklart vilken försäkring som skulle täcka detta dock eftersom man 
enligt allmän försäkringsprincip alltid ska minimera sin egen skada. Det innebär att 
om man t ex kan minimera sin egen skada genom att man överklagar ett beslut som 

Dnr 2019/41 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 
(46) 

 Kommunstyrelsen  

 2019-09-24  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

går emot en så MÅSTE man överklaga det beslutet. Annars anses man inte ha för-
sökt minimera sin skada. En överklagan av beslutet skedde aldrig. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-08-29 
Händelseanalys KPMG 
Muntlig information Jonatan Alamo Block, Kommunchef 
KSAU 2019-09-10/ §74 

Expedieras 
Akten 
Revisorerna 
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§ 107 Svar på granskning av bemötande, service och tillgäng-
lighet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna svaret och sända det till kommunens revisorer 

Ärende 
På uppdrag av kommunens revisorer har KPMG översiktligt granskat styrning av kommu-
nens arbete med bemötande, service och tillgänglighet. Kommunens revisorer önskar att 
kommunstyrelsen senast den 2019-10-11 lämnar ett yttrande med redovisning av åtgärder 
baserat på de synpunkter som lämnas i rapporten. 
 
Den sammanfattande bedömningen utifrån granskningen är att kommunstyrelsen inte har 
tillräcklig styrning och kontroll på kommunens arbete med bemötande och service. Re-
kommendationen är att 

- Utreda hur kommunens funktioner för service till medborgarna ska organiseras för 
att fungera tillfredsställande 

- Tydliggöra ansvar för receptionen 
- Säkerställa att avtal med Gävle kommun avseende växelfunktionen tydliggör ansvar 

och rutiner för att uppfylla en tillräckligt hög servicenivå till medborgarna 
- Se över att målstyrningsprocessen då uppsatta mål inom service och bemötande är 

svåra att konkretisera så att de fungerar som styrsignaler för verksamheten 
- Utreda syftat med mätningar och på vilket sätt resultatet ska användas till att för-

bättra kommunens service och bemötande 
- Säkerställa att värdegrundsarbetet ger effekt i mötet med medborgarna 

 
Yttrande 
Förvaltningen håller med i mycket av det revisorerna skriver. Vår analys av orsakerna till 
detta beror främst på att organisationen kring frågorna är splittrad och otydlig. Ingen i 
kommunens organisation har ett dedikerat, övergripande ansvar över frågorna. Detta 
måste åtgärdas. 
 
Därför förberereder kommunchefen en omorganisation av dessa funktioner där ansvaret 
för reception och telefoni planeras att läggas tillsammans under kommunstyreslen för att 
dels samordna resurser och dels möjliggöra att medborgarna får en kommunikationsväg in 
i kommunen. Därigenom kan en bättre långsiktig och hållbar lösning erhållas.  
 
Vad gäller telefonin planerar förvaltningen se över avtalet med Gävle och, såsom Ockelbo 
kommun gör i dagsläget, själv ansvara för en del av växelfunktionen. På så vis är det mycket 
lättare att säkerställa att växelns information om kontaktpersoner och händelser i kommu-
nen är aktuell.  
 

Dnr 2019/50 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 
(46) 

 Kommunstyrelsen  

 2019-09-24  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

Vad gäller uppföljningar, mätningar och målsyrning behöver detta utveckals. Genom att 
ansvaret för funktionerna tydliggörs kommer också styrningen och uppföljingen av arbetet 
att underlättas. Den chef som kommer få ansvaret för verksamheten kommer därför att få i 
uppdrag att säkerställa att detta fungerar.  

Ekonomisk kalkyl 
Åtgärderna ryms inom befintlig budget 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-08-29 
Missiv och revisionsrapport 
KSAU 2019-09-10/ §75 

Expedieras 
Akten 
Revisionen genom dess biträde Johan Malm 
Kommunfullmäktige 
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§ 108 Risk och krishantering utifrån ny mandatperiod 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta planerna; Risk- och sår-
barhetsanalys (RSA), Åtgärdsprogram, Krishanteringsplan samt Handlingsplan för olycks-
förebyggande arbete i sin helhet. 

Ärende 
De största förändringarna med krisarbetet är arbetet med RSA som under förra mandatpe-
rioden fick hård kritik av Länsstyrelsen. Under hösten införde vi en ny metod för att analy-
sera och säkerställa alla verksamheters risk och sårbarheter. Arbetet sker nu löpande i 
Stratsys och leds av säkerhetsavdelningen. Åtgärdsprogrammet bygger på resultaten från 
RSA:n. 
 
Krishanteringsplanen är helt omarbetad och krisledningsstaben bygger numera på nato-
modellen för att enklare kunna ta in extern hjälp vid större kriser. 
Handlingsplanen för olycksförebyggande arbete har en uppdaterad statistik och mindre 
förändringar utifrån föregående plan. 

Ekonomisk kalkyl 
Kostnader för åtgärder beräknas till 500 000 kr för möjlighet till reservkraft på äldreboen-
den. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Anders Holmkvist, säkerhetschef, 2019-06-26 
Krishanteringsplan 
RSA 
Handlingsprogram 
Åtgärdsprogram 
KSAU 2019-09-10/ §70 
Muntlig information Anders Holmkvist, Säkerhetschef 

Expedieras 
Akten 
Säkerhetsfunktionen 
 

Dnr 2019/52 
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§ 109 Redovisning av 2018 års partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att godkänna Socialdemokra-
ternas, Vänsterpartiets, Hoforspartiets, Moderaternas, Sverigedemokraternas, Centerpar-
tiets samt Liberalernas inlämnande av redovisningar av partistöd för 2018. 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutar inför varje år om utbetalning av partistöd för partierna i 
Kommunfullmäktige. Senast den sista juni efterföljande år ska partierna redovisa att stödet 
har använts till det ändamål som anges i Kommunallagen. Har redovisning och gransknings-
rapport inte lämnats in till kommunen inom föreskriven tid, kan det leda till att inget stöd 
utbetalas för nästkommande år.  
 
2017-12-12 / § 140 beslutade Kommunfullmäktige om utbetalning av partistöd för 2018 till 
sju av de då åtta partier som var representerade i Kommunfullmäktige. Samtliga sju partier 
har sedan inom angiven tid inkommit med redovisning och granskningsintyg över 2018 års 
partistöd. Med anledning av detta föreslås Kommunfullmäktige besluta att godkänna in-
lämnade redovisningar av partistöd för 2018. 
 
Detta till trots kan det noteras att redovisningarna skiljer sig åt gällande hur omfattande 
partierna har beskrivit hur partistödet har använts, varför det kan vara skäligt att upp-
muntra partierna generellt att i större omfattning beskriva hur stödet har använts för att 
stärka partiets ställning i den kommunala demokratin. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-07-24 
KSAU 2019-09-10/ §72 

Expedieras 
Partierna  
Akten 
 

Dnr 2015/15 
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§ 110 Lån till Gammelstilla Bruk 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna lån till Stiftelsen Gammelstilla Bruk upp till 
200 000 kr och att uppdra till ekonomichef att verkställa beslutet i enlighet med nedanstå-
ende. 

Jäv 
Anne Persson (HOP) deltar inte i ärendet på grund av jäv. 

Ärende 
Stiftelsen Gammelstilla Bruk har grundats av Hofors kommun och Torsåkers Hembygdsför-
ening. Ändamålet är att äga, bevara och vårda byggnader, inrättningar och inventarier som 
utgör underlag för verksamheten vid f.d. Gammelstilla Bruk. Stiftelsen som är ekonomiskt 
beroende av hyresintäkter (bl.a Gammelstilla Whisky och Gammelstilla Café), står idag in-
för en större investering för att kunna säkerställa serviceleverans till befintliga och eventu-
ellt kommande gäster (kunder). Investeringen består av en vattenbrunn och vattenpump 
som ska säkerhetsställa vattenförsörjningen till stiftelsens fastigheter. 

Ekonomisk kalkyl 
Stiftelsen Gammelstilla Bruk ansöker om ett lån på 200 000 kr. Beloppet är baserat på en 
standardoffert och stiftelsen önskar betala tillbaka inom 10 år. I beräkningen ligger amorte-
ringsplan och debiterad ränta på 1,5%.  

Beslutsunderlag 
Stiftelsen Gammelstilla Bruks ansökan om lån 
Amorterings plan 
Tjänsteskrivelse Liliana Bolohan, t.f. Ekonomichef 
KSAU 2019-09-10/ §77 

Expedieras 
Akten  
Ekonomifunktionen 
Stiftelsen Gammelstilla Bruk 
 

Dnr 2019/70 
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§ 111 Utseende av chef över kommunens centralarkiv 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 att som chef över kommunens Centralarkiv fram till och med 2020-06-30 utse 
kommunchefen samt  

 att kommunchefen inom ramen för detta ansvar ska genomföra en genomlysning av 
kommunens arkivhantering. 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade, genom dess ordförande, den 2018-12-19 att som chef över 
kommunens Centralarkiv fram till och med 2019-06-30 utse kommunchefen samt att 
kommunchefen inom ramen för detta ansvar skulle genomföra en genomlysning av kom-
munens arkivhantering. 
 
Bakgrunden till detta beslut var att kommunen vid tillfället saknade både anställd i Central-
arkivet och arkivansvarig för hela arkiv-verksamheten. Detta innebar att det saknades före-
trädare för arkivmyndigheten med rätt att besluta i arkivfrågorna. Den person som delvis 
hade till arbetsuppgift att sköta arkivet, var nämligen anställd som något helt annat.  
 
I dagsläget saknar kommunen fortfarande anställd vid centralarkivet och, i och med att 
kommunchefens delegation gått ut, även chef över kommunens centralarkiv. I väntan på 
beslut om budget för 2020 och för att få möjlighet att sätta en ny organisation för arkivet 
föreslås att kommunchefen på nytt utses som chef över kommunens centralarkiv fram till 
och med 2020-06-30 och att uppdraget att genomföra en genomlysning kvarstår. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-09-03 
Ordförandebeslut, 2018-12-19, Dnr 2018/152 
KSAU 2019-09-10/ §78 

Expedieras 
Kommunchefen 
Akten 
 

Dnr 2018/152 
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§ 112 Medborgarförslag om tiggeriförbud 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget i sin helhet. 

Ärende 
Hofors kommun har tagit emot ett medborgarförslag om införande av tiggeriförbud i 
kommunen. Enligt motionären skall detta förbud gälla i hela kommunen. 
 
Flera kommuner i Sverige inför eller överväger att införa tiggeriförbud på vissa platser. Oft-
ast motiveras detta utifrån ett upplevt trygghetsproblem som kommer sig av att vissa invå-
nare känner sig ofredade av tiggarna. 
 
Förvaltningen anser att det redan nu finns tillräcklig lagstiftning för att motverka ofredan-
den. Ordningsmakten har i dagsläget tillräckliga sanktionsmöjligheter att sätta in för att 
stävja just ofredanden. Att ytterligare införa en reglering mot detta skulle därför snarast 
ses som ytterligare ett sätt att marginalsera en specifik grupp som redan nu är utsatt och 
hela tiden riskerar utanförskap. Förvaltningens bedömning är att det skulle vara djupt oe-
tiskt att införa en sådan reglering.  
 
Det finns i dagsläget ingen statistik på hur omfattande problemet är i Hofors, men förvalt-
ningen får in väldigt få signaler på att tiggeriet är ett problem för tryggheten i kommunen. 
 
Därför anser förvaltningen att tiggeriförbud enligt förslaget inte bara är onödigt utan även 
högst etiskt tveksamt.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef, 2019-06-26 
Medborgarförslag 
KSAU 2019-09-10/ §79 

Beslutsförslag under mötet 
Arne Evertsson (L), Ziita Eriksson (M), Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen 
beslutar att avslå medborgarförslaget i sin helhet. 

Expedieras 
Akten 
Förslagslämnaren 
Kommunfullmäktige 
 

Dnr 2019/42 
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§ 113 Motion om nollvision för självmord 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla förslaget om nollvis-
ion och handlingsplan och att för övrigt anse motionen besvarad. 

Reservation 
Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot besluten att anse förslagen om utbildning och kom-
plettering på hemsidan som besvarade. Anne Persson (HOP), Anders Björk (HOP) och Mar-
gon Johansen (SD) reserverar sig mot besluten att anse förslagen om utbildning, komplet-
tering på hemsidan samt analys av samarbetet som besvarade. 

Ärende 
Hoforspartiet har lämnat in en motion om Nollvision för självmord i Hofors kommun. I mot-
ionen lyfts Hofors höga självmordstal i förhållande till folkmängd som ett argument för att 
kommunen ska jobba aktivt med suicidprevention. Hofors kommun placerar sig bland de 
10 kommuner som har högst antal suicid i Sverige. 
 
Varje dag dör i snitt fyra personer i suicid i Sverige. Svår depression är den vanligaste risk-
faktorn vid suicid. Suicid drabbar i högre utsträckning socioekonomiskt utsatta grupper, och 
de högsta suicidtalen återfinns bland personer med låg utbildning. Kända riskfaktorer är 
manligt kön, ensamboende, arbetslöshet, missbruk, beroende och psykisk sjukdom.  
 
För att nå framgång med suicidprevention är det nödvändigt att fokusera på riskgrupper 
och olika strategier och åtgärder. Det är också viktigt att hitta arbetssätt för att främja en 
god psykisk hälsa. Att drabbas av psykisk ohälsa innebär ett lidande för den enskilde perso-
nen och hens anhöriga men även betydande kostnader för samhället.  
 
Förvaltningen håller med motionären om att Hofors behöver sätta in fler insatser kring sui-
cidprevention än vad som nu görs. Detta arbete behöver involvera flera funktioner inom 
och utanför kommunen. Därför vill förvaltningen tillsätta en arbetsgrupp som har bred 
kompetens och insikt i tidigare nämnda riskfaktorer. Personer som skulle kunna ingå i 
gruppen är personal från IFO, personalavdelningen, elevhälsan och förtagshälsovården. 
Arbetet ska utgå från nuläge och det kommunala uppdraget. Arbetet ska anpassas efter 
rådande kunskapsläge och vara baserad på tillgänglig vetenskaplig evidens samt beprövad 
erfarenhet. Eventuella åtgärderna bör utformas så att de kan följas upp och utvärderas.  

Ekonomisk kalkyl 
Arbetet kommer att ta några dagar och bör planeras in i tid för om möjligt inrymmas inom 
ordinarie arbetstid. Uppskattad tidsåtgång är 100 timmar vilket är en kostnad inklusive ar-
betsgivaravgifter på 24 910 kr med en månadslön på 30 000 kr. 

Dnr 2019/13 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Anders Holmkvist, Säkerhetschef 2019-05-27 
Motion 
KSAU 2019-09-10/ §80 

Beslutsförslag under mötet 
Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att bifalla förslaget om handlingsplan och för övrigt anse motionen besvarad. 
 
Anders Björk (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att bifalla förslagen om nollvision och handlingsplan och för övrigt anse motionen besva-
rad. 
 
Ziita Eriksson (M) och Carina Halfvars (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå 
Kommunfullmäktige att bifalla förslagen om nollvision, handlingsplan, utbildning och kom-
plettering på hemsidan och för övrigt anse motionen besvarad. 
 
Margon Johansen (SD) och Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att 
föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen i sin helhet. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns fyra förslag till beslut. Ordförande ställer proposition 
på respektive förslag i motionen. 
 
Ordförande frågar om det är Kommunstyrelsens mening att bifalla eller besvara förslaget 
om nollvision och finner att Kommunstyrelsen har beslutat att anse förslaget besvarat. 
Rösträkning begärs och utförs genom handuppräckning. Resultatet utfaller med 6 röster för 
bifall och 5 röster för besvarande. 
 
Ordförande konstaterar att det endast finns förslag om att bifalla förslaget om handlings-
plan.  
 
Ordförande frågar om det är Kommunstyrelsens mening att bifalla eller besvara förslaget 
om utbildning och finner att Kommunstyrelsen har beslutat att anse förslaget besvarat. 
Rösträkning begärs och utförs genom handuppräckning. Resultatet utfaller med 5 röster för 
bifall och 6 röster för besvarande. 
 
Ordförande frågar om det är Kommunstyrelsens mening att bifalla eller besvara förslaget 
om information på hemsidan för de i riskzon och finner att Kommunstyrelsen har beslutat 
att anse förslaget besvarat.  
 
Ordförande frågar om det är Kommunstyrelsens mening att bifalla eller besvara förslaget 
om telefonlinjer/nummer på hemsidan och finner att Kommunstyrelsen har beslutat att 
anse förslaget besvarat.  
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Ordförande frågar om det är Kommunstyrelsens mening att bifalla eller besvara förslaget 
om analys av samarbetet och finner att Kommunstyrelsen har beslutat att anse förslaget 
besvarat.  
 

Expedieras 
Socialnämnden 
Akten 
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§ 114 Motion om ändringar i Kommunfullmäktiges arbetsord-
ning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionens första att-
sats 3e stycke och att för övrigt avslå motionen. 

Reservation 
Carina Halfvars (V)  och Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet. 

Ärende 
Samuel Gonzalez (V) har inkommit med en motion om att revidera vissa bestämmelser i 
Kommunfullmäktiges arbetsordning gällande möjligheten att avbryta ett anförande och 
gällande Valberedningens sammansättning. Kommunfullmäktige beslutade 2019-06-11/ § 
67 att överlämna ärendet till Kommunstyrelsen för beredning så att beslut kan tas i Kom-
munfullmäktige senast 2019-12-31. 
 
Den 2018-03-20 / § 37 beslutade Kommunfullmäktige att fastställa en ny arbetsordning för 
Kommunfullmäktige. Den tidigare arbetsordningen var inaktuell i flera avseenden och sak-
nade koppling till den nya Kommunallagen som trädde i kraft 2018-01-01, varför det var en 
helt ny arbetsordning som arbetades fram och antogs. De förslag till ändringar som Gonza-
lez nu lyfter fram berör arbetsordningens § 39 samt §§ 90-91. I förhållande till den tidigare 
arbetsordningen så är bestämmelsen i § 39 ny medan §§ 90-91 även återfinns i den tidigare 
arbetsordningen. 
 
Möjligheten att avbryta ett anförande beskrivs i arbetsordningens § 39 och lyder: 

39 § Ett anförande får endast avbrytas av ordförande eller genom en ordningsfråga. 
Används ordningsfrågor på ett sådant sätt som ämnar störa en ledamots an-

förande ska ordförande tillrättavisa ledamoten. 
 
Gonzalez tolkning av bestämmelsen är att den medger ordförande rätten att godtyckligt ta 
ifrån talaren ordet. Bestämmelsen ska dock förstås som att den ger ordförande rätten att 
avbryta talaren genom att tillrättavisa denne. Vid vilka tillfällen detta är möjligt specificeras 
inte närmare, varför ytterligare guidning får sökas i gällande lag och författning. I arbets-
ordningens inledande stycke framgår det att arbetsordningen gäller utöver och som ett 
komplement till gällande lag och författningar och om bestämmelserna skulle gå emot gäl-
lande lag så är bestämmelsen i arbetsordningen ej tillämplig. Det är dock viktigt att be-
stämmelserna i arbetsordningen inte är missvisande eller felaktiga, varför en revidering kan 
vara nödvändig. 
 

Gonzalez föreslår, utifrån sin tolkning, en alternativ lydelse, vilken till stora delar är hämtad 
från SKLs förslag till arbetsordning för Kommunfullmäktige. Att ändra till denna lydelse är 

Dnr 2019/49 
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absolut möjligt, men om önskemålet är att förtydliga den bestämmelse som finns idag, är 
det möjligt genom betydligt mindre justeringar. Exempelvis genom att enbart ändra till 3e 
stycket i Gonzalez förslag. Övriga bestämmelser som föreslås regleras dessutom redan idag 
i arbetsordningen eller i gällande lagstiftning.  
 
Bestämmelser om Valberedningens sammansättning återfinns i arbetsordningens §§ 90-91 
och lyder: 

90 § Valberedningen består av fem ledamöter och lika många ersättare. 
 
91 § Bland ledamöterna utser fullmäktige vid samma tillfälle enligt 89 § en ordfö-
rande och en vice ordförande. 

 
Gonzalez invändningar mot dessa bestämmelser gäller framförallt att antalet ledamöter 
inte tillåter att alla partier i Kommunfullmäktige får en ordinarie plats som ledamot i Valbe-
redningen. Detta menar han leder till svårigheter att nominera och att Valberednings för-
slag till beslut sedan ändras av fullmäktige.  
 
Genom att ge alla partier i Kommunfullmäktige en ordinarie plats i Valberedningen ges de 
också möjlighet, precis som Gonzalez framför, att formellt föreslå sina egna kandidater. 
Risken med en sådan sammansättning, som inte är proportionell, är dock att en minoritet 
kan driva igenom beslut i Valberedningen som sedan inte kommer att hålla i fullmäktige. 
Oavsett om Valberedningen sätts ihop proportionellt eller utifrån principen ”en plats per 
parti” så är det viktigt att partierna är överens om spelreglerna så att valärendena kan be-
redas så bra som möjligt inför fullmäktige. I slutändan är det dock viktigt att komma ihåg 
att varje ledamot äger sin egen röst, varför det aldrig går att förutse hur rösterna kommer 
att falla i förväg. 
 
Utifrån Gonzalez bedömning att ändringarna i arbetsordningen ska göras under pågående 
mandatperiod föreslår han att nuvarande Valberedning entledigas och att en ny väljs för 
resterande mandatperiod. 
 
Förtroendeuppdrag för ledamöter och ersättare kan som huvudregel inte återkallas under 
pågående mandatperiod (prop. 1990/91:117 .s 60). Skyddet för de förtroendevalda är 
starkt och kan endast frångås i vissa undantagsfall. I Kommunallagens kap 4. § 10 anges två 
tillfällen då denna huvudregel får frångås och uppdragen för samtliga får återkallas. Det 
handlar dels om när den politiska majoriteten i nämnden inte längre är densamma som i 
fullmäktige och dels vid förändringar i nämndorganisationen. Bestämmelsen gäller dock 
nämnder och det är därför tveksamt om den går att tillämpa på beredningar. Att enbart 
ändra antalet ledamöter i en nämnd är inte heller skäl nog för att återkalla samtligas upp-
drag i den nämnden (HFD 2016 ref. 53). 
 
Precis som Gonzalez själv framför har Valberedningen och Kommunfullmäktige redan han-
terat alla val för mandatperioden 2019-2022. De val som kan tillkomma är fyllnadsval. En-
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ligt arbetsordningens bestämmelser bereds inte dessa ärenden av Valberedningen, utan 
hanteras direkt av fullmäktige. 
 

Sammanfattningsvis är kanslifunktionens bedömning att motionens första att-sats 3e 
stycke bör bifallas men att motionen för övrigt bör avslås.  
 
Inför varje ny mandatperiod bör en översyn av Kommunfullmäktiges arbetsordning göras. 
Inför nästa mandatperiod kan det finnas skäl att fullmäktige särskilt ser över bestämmel-
serna kring Valberedningen.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-07-25 
Motion, 2019-06-10 
KF 2019-06-11 / § 67 
Kommunfullmäktiges arbetsordning, antagen 2018-03-20 /§ 37 
KSAU 2019-09-10/ §81 

Beslutsförslag under mötet 
Carina Halvars (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att bifalla motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Carina Halfvars (V) förslag och 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och 
finner att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag. 

Expedieras 
Akten 
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§ 115 Motion om belysning på gångväg mellan Postiljonsvägen 
och Kägelvägen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att avslå motionen om att sätta 
upp belysning på gångstigen mellan Postiljonsvägen och Kägelvägen. 

Ärende 
Motionären föreslår för att öka tryggheten på gång- och cykelväg i Torsåker genom att in-
stallera belysning utmed denna gång- och cykelväg. 
 
Gång och cykelvägen ligger på kommunens mark och underhålls vintertid (plog-
ning/sandning). 
 
Trots ev. samhällsvinster i form av ökad trygghet och säkerhet, gör den ekonomiska situat-
ionen i kommunen att utrymme för denna investering inte finns. 

Ekonomisk kalkyl 
Enligt Hoforshus yttrande skulle det krävas 9 belysningsstolpar till en investeringskostnad 
på c:a 100 000:- samt en årlig driftskostnad på c:a 15 000:- /år. 

Beslutsunderlag 
Yttrande Hoforshus  
Motion 
Tjänsteskrivelse Göran Ekelund, IT-chef 2019-04-23 
KSAU 2019-09-10/ §82 

Beslutsförslag under mötet 
Anne Persson (HOP) och Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att 
föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Anne Perssons (HOP) m.fl. för-
slag och Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag. 

Expedieras 
Akten 
Hoforshus AB 

Dnr 2018/107 
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§ 116 Motion om porrfria miljöer för barn 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att  

 bifalla motionen om att utreda möjligheten att införa spärrar/filter på kommunens 
enheter 

 anse motionen besvarad gällande filter på kommunens nätverk 

 anse motionen besvarad gällande fortbildning av personal inom verksamheter som 
riktar sig till barn 

Reservation 
Carina Halfvars (V) och Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet. 

Ärende 
Samuel Gonzalez har inkommit med en motion om porrfria miljöer för barn. Då ungdomar 
idag, via nätverksanslutna enheter (datorer, surfplattor och telefoner) kan komma i kontakt 
med porr via Internet, antingen via oönskad reklam eller via sökmotorer och sociala nät-
verk, föreslår motionären att utreda möjligheter till tekniska porrfilter i kommunens nät 
och datorer samt att de som är arbetar i verksamheter som riktar sig till barn erbjuds fort-
bildning i ämnen kring samtycke och om sexuellt våld och trakasserier. 
 
Hofors kommun har sedan länge i sina nätverk och kommunadministrerade enheter olika 
typer av ”porrfilter”. Dessa filter konfigureras dels genom att nätverket spärrar både ma-
nuella listor och automatiskt identifierade porrsajter samt att datorer har system för att 
identifiera skadlig kod. Kommunen har dock ingen teknisk (eller juridisk) möjlighet att 
spärra eller spåra trafik som sker på privata enheter där surf sker genom egna mobilabon-
nemang. 
 
Ytterligare möjligheter att spärra de av kommunen ägda enheterna (Chromebooks och 
iPads) skulle vara tekniskt möjligt genom installation av någon programvara (app) t.ex. Net 
Nanny eller liknande. Dessa kan dock kosta pengar i form av licenser per enhet men kräver 
alltid även resurser i form av administration. 
Skolorna har kontinuerligt under de senaste åren jobbat med internet-etik med målsätt-
ning att installera "etiska filter" i eleverna. Detta är BUN’s perspektiv den viktigaste vägen 
att gå för att skapa trygga och kunniga elever. 
 
Fortbildning av personalen genomförs enligt behov på respektive skola. Om det framkom-
mer i det systematiska kvalitetsarbetet att det finns brister inom något område ansvarar 
rektor för att detta åtgärdas. 
 
I grunden är detta en jämställdhetsfråga där stereotypa könsroller och maktförhållanden 
måste tas i beaktande. 

Dnr 2018/139 
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Ekonomisk kalkyl 
Kostnaden för nätverksfilter ingår redan i IT-funktionens budget. Kostnaden för att införa 
ytterligare filter i de specifika enheterna bör utredas och behovsprövas innan beslut om 
införande tas. 

Beslutsunderlag 
BUN 2019-04-23 / § 50 
Motion, 2018-11-21 
Tjänsteskrivelse Göran Ekelund, IT-chef, 2019-04-23 
KSAU 2019-09-10/ §83 

Beslutsförslag under mötet 
Carina Halfvars (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att  

 bifalla motionen om att utreda möjligheten att införa spärrar/filter på kommunens 
enheter 

 anse motionen besvarad gällande filter på kommunens nätverk 

 bifalla motionen gällande fortbildning av personal inom verksamheter som riktar sig 
till barn. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Carina Halfvars (V) förslag och 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och 
finner att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag. 

Expedieras 
IT-chef 
Barn & Utbildningsnämnden 
Akten 
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§ 117 Motion om kommunens busshållplatser 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Ärende 
Anne Persson (HOP) har lämnat in en motion med förslag om att kommunen ska göra en 
genomgång av statusen på kommunens busshållplatser så dessa kan förbättras med vind-
/regnskydd och sittplatser alternativt endast sittplatser. 
 
Kontakt i ärendet har tagits med VGS (Västra Gästriklands Samhällsbyggnadsförvaltning) 
och Hoforshus.  
 
Det är X-trafik/Region Gävleborg som beslutar om busshållplatser. Hur dessa ska vara ut-
formade (t ex busskur och/eller sittbänkar) beslutas i samverkan mellan VGS och Hofors 
kommun, som också står för kostnaden. Enligt VGS bör det vara ett visst antal påstigande 
för att det ska finnas underlag för en busskur. Om det inte finns underlag för en busskur så 
kan det dock finnas möjlighet att ha en bänk vid hållplatser där man vet att det åker många 
äldre.  
 
Enligt Hoforshus, som ansvarar för underhåll av busskurer, ser man över dessa löpande. 
Det är budgeten som styr nivån på underhållet. En ny busskur med sittplatser kostar ca 80-
100 000 kr. 
 
P.g.a. kommunens mycket svåra ekonomiska läge finns det i dagsläget inte möjlighet att 
utöka budgeten till förbättringar av busshållplatser. 

Beslutsunderlag 
Motion 2018-08-30 
Kf § 80/2018 
Tjänsteskrivelse Liliana Bolohan, t.f. Ekonomichef 2019-08-30 
KSAU 2019-09-10/ §84 

Beslutsförslag under mötet 
Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att bifalla motionen. 

Beslutsgång. 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Anne Perssons (HOP) förslag och 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och 
finner att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag. 

Dnr 2018/105 
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§ 118 Motion om motortrafik på Olof Hjorts väg 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Ärende 
Anne Persson (HOP) har lämnat in en motion om att den del av Olof Hjorts väg som idag 
har ”motortrafik förbjuden” ska öppnas för biltrafik, att farthinder ska placeras vid kors-
ningen mot Värnavägen samt att den busskur som idag finns vid Olof Hjorts väg ska flyttas 
till busshållplatsen på Bruksvägen (hpl Värnavägen). 
 
Kontakt i frågan har tagits med VGS (Västra Gästriklands Samhällsbyggnadsförvaltning) och 
med Hoforshus.  
 
Olof Hjorts väg är för trång för att öppnas upp för dubbelriktad trafik. Enkelriktad trafik 
skulle möjligen få plats, men under vintertid blir vägen ännu trängre. Det är dock inte lämp-
ligt med biltrafik där eftersom cykelvägen till/från Robertsholm går via Olof Hjorts väg och 
ut till Värnavägen. Olof Hjorts väg är också i dåligt skick och det krävs stora åtgärder för att 
få vägen körbar.  
 
Busskuren som står vid Olof Hjorts väg är gammal och sliten och utformad som ett proviso-
rium. Det är inte ekonomiskt försvarbart att flytta den. X-trafik har lämnat statistik till VGS 
angående antal påstigande vid hållplats Värnavägen. Första halvåret 2019 var det i snitt 9 
påstigande per dag. VGS kan följa upp detta efter år 2019 för att se om det finns underlag 
för en ny kur/bänk vid hållplatsen.  
 
P.g.a. kommunens mycket svåra ekonomiska läge finns det dock i dagsläget inte budget för 
detta.  

Beslutsunderlag 
Motion 2018-08-30 
Kf § 81/2018 
Tjänsteskrivelse Liliana Bolohan, t.f. Ekonomichef 2019-08-30 
KSAU 2019-09-10/ §85 

Beslutsförslag under mötet 
Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att bifalla motionen. 
 
Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att avslå motionen. 

Dnr 2018/106 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Anne Perssons (HOP) förslag och 
Daniel Johanssons (S) förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Daniel Johanssons (S) förslag. 
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§ 119 Rapportering av delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen av delegationsbeslut. 

Ärende 
Rapportering av delegationsbeslut för perioden 2019-08-17 – 2019-09-13: 
 

Löpnr Ärende Handläggare Reg.datum 

800/2019 Yttrande regional handlingsplan för bredband 2019-
2025 

Linda-Marie 
Anttila 

2019-08-19 

801/2019 Yttrande gällande Gävleborgs läns energi- och kli-
matstrategi 2020-2030 

Linda-Marie 
Anttila 

2019-08-20 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-09-13 

Expedieras 
Akten 
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§ 120 Rapportering av meddelanden 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Rapportering av meddelanden för perioden 2019-08-17 – 2019-09-13: 
 

Löpnr Ärende Avsändare Reg.datum 

805/2019 Rapport händelseutredning kostnadsutjämning KPMG 2019-08-20 

804/2019 Kallelse Västra Gästriklands samhällsbyggnads-
nämnd 2019-08-27 

VGS 2019-08-20 

806/2019 Kallelse styrelsesammanträde Hoforshus 2019-
08-29 

Hoforshus 2019-08-22 

809/2019 Budgetförutsättningar för åren 2019–2022 | Vik-
tig information från SKL, cirkulär 19:35 

SKL 2019-08-26 

813/2019 VGS 190827 § 114 Ekonomisk uppföljning jan-jul 
2019 

VGS 2019-08-28 

825/2019 Stiftelsen Gammelstilla Bruks yttrande gällande 
skrivelse om oegentligheter 

Stiftelsen Gam-
melstilla Bruk 

2019-08-29 

877/2019 Kallelse till Gästrikerådet 2019-09-13 Gästrikerådet 2019-09-09 

879/2019 Kallelse med dagordning till NSFG den 4 oktober Region Gävleborg 2019-09-09 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-09-13 

Expedieras 
Akten 
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